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Minnesanteckningar nätverk för 

samhällsbyggnadschefer  
 

NÄRVARANDE SAMHÄLLSBYGGNADSCHEFER 

Mattias Mossberg, Ale. 

Jenny Adler, Stadsbyggnad, Göteborg 

Marie Persson, Exploatering, Göteborg 

Anders Holm, Kungälv 

Emma Kjernald, Lerum 

Karin Holmström, Lilla Edet 

Monica Daxler, Partille 

Fredric Arpfjord, Stenungsund 

Marie-Louise Bergqvist, Tjörn 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 

Per Abrahamsson, BRG, punkt 1 

Emmy Nicander, GR, punkt 1 och 2 

Rickard Pettersson, GR Punkt 1 

Nina Johansson, GR, punkt 2 

Björn Sundén, GR punkt 3 

Anna Gustafsson, punkt 3 

Joanna Friberg, GR, punkt 4 

Emma Keskitalo, GR, punkt 4 

Christian Carlsson, Kungsbacka kommun, punkt 4 

Maria Sigroth, GR 

Jesper Eneroth, GR 

FRÅNVARANDE SAMHÄLLSBYGGNADSCHEFER 

Jenny Perslow, Alingsås 

Jonas Sjölin, Alingsås 

Louise Skålberg, Härryda 

Lovisa Eldh, Kungsbacka 

Björn Marklund, Mölndal 

Anders Ohlsson, Öckerö 

Andreas Beutler, Öckerö 

1. Mark för näringslivet  

GR och BRG driver ett gemensamt projekt med att identifiera områden 

lämpliga för näringslivets strategiska, långsiktiga markförsörjning. 
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Samhällsbyggnadscheferna har sedan tidigare tillsatt en särskild arbetsgrupp 

som arbetar med plan- och exploateringsperspektivet inom projektet.  

Pär Abrahamsson, projektledare från BRG, besökte nätverket och berättade om 

arbetet med att ta fram näringslivets efterfrågekriterier. Efterfrågan är hög i de 

redan attraktiva, och belastade, områdena. Gällande geografisk fördelning av 

framtida mark fördes en diskussion om relationen mellan viljestyrd och 

prognosstyrd planering. Monica Daxler, Partille och Emma Kjernald, Lerum 

lyfte frågan om Jeriko som ett regionalt viktigt verksamhetsområde. I den 

sammanfattande diskussionen konstaterades att det regionala perspektivet är 

viktigt i frågor som rör lokalisering av nya stora verksamhetsområden. 

BRG konstaterade vidare att det vore av stort regionalt värde att fördela 

utbredningen av ny mark för näringslivet mer strukturerat och kontinuerligt 

för att undvika toppar. 

Marie Persson, exploatering Göteborg, berättade om Göteborgs modell för 

analys av verksamhetsområden. Där konstaterades att förtätningspotentialen 

är mycket stor. Maria Sigroth ställde frågan till nätverket om det skulle vara 

intressant att gå vidare med ett gemensamt arbete för att få motsvarande 

analys över hela GR-regionen. Ett sådant arbete skulle eventuellt kunna 

delfinansieras i en gemensam ansökan av EU-medel. I diskussionen 

konstaterades att detta vore värdefullt. GR återkommer med mer info om 

eventuell EU-finansiering vid kommande möte.  

2. Göteborgsbenchen  

Emmy Nicander och Nina Johansson, GR redogjorde för nuläget i arbetet med 

2024 års förslag till handlingsplan (bifogas).  

Jenny Adler lyfte frågan om möjlighet till utbyte av data varpå nätverket 

informerades om att kunskapsunderlaget är tillgängligt via Power-BI. Emma 

Kjernald lyfte att datan använts i Lerums kommuns budgetprocess samt i 

framtagandet av nyckeltal. 

Nätverket fattade beslut att godkänna handlingsplanen för 2024. 

3. Infrastruktur  

Revideringen av nationell och regional infrastrukturplan har startat. Vid mötet 

redogjorde Björn Sundén och Anna Gustafsson från GR för nuläget i revide-

ringsprocessen och de närmast kommande beslutsstegen. Ett av besluten är 

godkännande av GR:s aktualiserade inriktningsunderlag. Underlaget har varit 

ute hos alla kommuner för översyn. Några kommuner har hanterat frågan på 

förvaltningsnivå, andra har hanterat det politiskt. Inriktningsunderlaget och 

inspel till Trafikverkets förslag till inriktning behandlas i GR:s berednings-
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grupp för miljö och samhällsbyggnad 25 januari och i Förbundsstyrelsen 23 

februari.  

Vid mötet diskuterades processens komplexitet och behovet av tydlighet 

gällande när och om vad kommunerna/GR har möjlighet att påverka. Karin 

Holmström lyfte en formfråga om hur processen för kommunernas inspel ser 

ut. GR återkommer med en processbeskrivning. Punkten infrastruktur kommer 

även vara en stående punkt under hela revideringsprocessen. 

Första förslaget till fördelning av potten ”statlig medfinansiering till 

kommunalt vägnät för kollektivtrafik och cykel” är nu klar. Björn Sundén och 

Anna Gustafsson redogjorde för inkomna ansökningar och vilka kommunala 

objekt som föreslås beviljas medel.  

4. Information från klimatanpassningsnätverket 

GR driver sedan några år ett nätverk för klimatanpassning. Nätverket har fokus 

på erfarenhetsutbyte och initiering av utvecklingsprojekt. Joanna Friberg, 

Emma Keskitalo, GR samt Christian Carlsson, Kungsbacka kommun 

presenterade nätverkets arbete och gjorde några korta nedslag i avslutade och 

pågående projekt inom klimatanpassning. 

5. Övriga frågor  

Jenny Adler, Göteborg, valdes till ny representant i nätverkets arbetsutskott.  

Nuläget i Rådslagsprocessen föredrogs av Maria Sigroth. Det har varit dialog i 

tre kommuner. De synpunkter som inkommit är att det är viktigt med en 

sammanhållen regional samhällsplanering, regional infrastruktur, regional 

energiförsörjning samt välfärdens kompetensförsörjning.  

Frågan om nätverkets Fokusområde 2024 flyttas till nätverksmötet 2 februari. 

GR planerar ett studiebesök för nätverket i juni. Förslag som väcktes var att 

besöka Mälardalen eller Linköping/Norrköping. Båda regionerna har ett 

intressant regionalt samarbete inom fysisk planering. Frågan återkommer vid 

mötet 2/2. 

En sammanställning av alla kommuners representanter i nätverk ska göras och 

publiceras i teamskanalen. 

Nästkommande möte genomförs 2 februari med temat ”Praktiknära forskning” 

och hur den tillämpas i kommunerna. Mötet kommer att hållas på Chalmers. 

Detta ersätter Take-Off som tidigare var planerat. 

 

Vid protokollet 

Jesper Eneroth 


